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PROTOKÓŁ Nr XXXI/17 

SESJI RADY MIASTA KAMIENNA GÓRA 

z 28 lutego 2017 r. 

odbytej w Sali Witrażowej Urzędu Miasta w Kamiennej Górze 
 

Godzina rozpoczęcia Sesji 13.00, zakończenia 16.50 

 

Obecnych na Sesji – 20 radnych – lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 

Nieobecni – radna Iwona Szczerbaty. 

 

W Sesji uczestniczył Burmistrz Miasta (BM) Krzysztof Świątek. 

 

Obsługa radcowska – Adwokat Tomasz Łuczkowski 

 

 

Ad. 1. Otwarcie Sesji 

 

Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący RM H. Różański. 

 

Przewodniczący RM powitał radnych, BM, zaproszonych gości, mieszkańców 

i kamiennogórskie media. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, że w Sesji uczestniczy 20 radnych na 21 ustawowego składu 

Rady, co stanowi quorum, przy którym RM może obradować i podejmować uchwały. 

 

 

Ad. 2 Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad 

 

Przewodniczący RM odczytał ustalony porządek obrad: 

 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu z XXIX i XXX Sesji Rady Miasta. 
 

4. Wnioski, zapytania i interpelacje. 

5. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o pracy Rady między Sesjami. 

7. Informacja Pełnomocnika Burmistrza Miasta Kamiennej Góry ds. Osób 

Niepełnosprawnych o podjętych działaniach w roku 2016. 

8. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli w Miejskim Ośrodku 

Pomocy Społecznej w Kamiennej Górze. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji 

Infrastruktury Wodociągowo-Kanalizacyjnej w Kamiennej Górze w latach 2017-2020. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości (dz. nr 233, 

obr. nr 7). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 791/16-

19, obr. nr 6). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 351/9-

10, obr. nr 6). 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 16, 

obr. nr 3). 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad wynajmu garaży stanowiących 

własność Gminy Miejskiej w Kamiennej Górze. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Małgorzaty Fornalskiej w Kamiennej 

Górze. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Hanki Sawickiej w Kamiennej Górze. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy E. i J. Rosenbergów w Kamiennej 

Górze. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Armii Ludowej w Kamiennej Górze. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Janka Krasickiego w Kamiennej 

Górze. 

20. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Miejskiej Kamienna Góra. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2017 rok. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie 

określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego: 

a) złożenie wyjaśnień przez radnego, 

b) głosowanie w sprawie projektu uchwały. 
 

24. Sprawy różne. 

25. Zamknięcie Sesji. 

 

Nikt nie zgłosił wniosków dotyczących zmian w porządku obrad. 

 

 

Ad. 3. Przyjęcie Protokołu z XXIX i XXX Sesji Rady Miasta 

 

Przewodniczący RM poinformował, że Protokoły Nr XXIX/2017 i XXX/2017 były wyłożone 

do wglądu w Biurze Rady Miasta. Dodał, że nie zostały do nich wniesione uwagi ani 

zastrzeżenia i zapytał, czy w chwili obecnej ktoś chciałby zgłosić jakieś zastrzeżenia? Uwag 

ani zastrzeżeń nie zgłoszono. 

 

 

Ad. 4. Wnioski, zapytania i interpelacje 

 

Radna Irena Plata: 

1. Prośba o wystąpienie do GDDKiA o wykonanie ronda na skrzyżowaniu ulic: 

Jeleniogórskiej, F. Chopina i Jedwabnej. 

 

Radny Marek Białecki, powiedział, że nie życzy sobie, aby radny J. Chodasewicz wypisywał 

„głupoty” na Jego temat. Radny podczas poprzedniej sesji, przy podejmowaniu uchwały 

w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 

Narkomanii, mówił o osobach „które piją”, a nie o „pijakach”, które to określenie pojawiło się 

w artykule w gazecie radnego J. Chodasewicza.  
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Radny Wiesław Sobiechowski: 

1. Prośba o zrobienie odwodnienia i utwardzenie drogi ul. Małej, o co od wielu lat proszą 

mieszkańcy. 

2. Pytanie, jaka jest procedura wykonywania przeglądów technicznych wykonanych 

inwestycji? W Przedszkolu Publicznym Nr 3 (dla przykładu) był robiony dach i chwilę 

po tym on już przecieka. 

 

Radna Violetta Majak: 

1. Pytanie, czy była rozważana inna lokalizacja dla Ośrodka Ruchu Drogowego niż przy 

SP Nr 2, czy nie będzie ona zagrażać bezpieczeństwu uczniów i mieszkańców, czyją 

własnością będzie plac manewrowy i jakie korzyści z takiej lokalizacji będzie miała 

szkoła? 

 

Radna Celina Róg: 

1. Prośba o aktualne informacje n/t przetargu na remont Centrum Kultury i pytanie, 

czy jest szansa na rozpoczęcie prac w połowie tego roku? 

 

Radny Janusz Jarosz: 

1. Pytanie, czy firma, która wykonywała naprawę dachu na budynku Przedszkola 

Publicznego Nr 3 i przy tej okazji zniszczyła ogród, przystąpi do naprawy szkód 

i kiedy? 

 

Radny Janusz Chodasewicz: 

1. Pytanie, kiedy zostanie zamknięty nielegalnie prowadzony PSZOK przy 

ul. Wł. Broniewskiego i kto odda mieszkańcom 400 tys. zł wydane na jego 

prowadzenie? 

2. Pytanie, jakie są szanse, że miastu przepadnie 5 mln zł dotacji otrzymanej na remont 

budynku Centrum Kultury, a jeśli przepadną, to czy BM poda się do dymisji? 

 

Radna Zofia Kolat: 

1. Wniosek, aby na zbliżających się posiedzeniach wspólnot mieszkaniowych zarządca 

poinformował właścicieli mieszkań o spoczywających na nich obowiązkach 

w zakresie utrzymania czystości. W budynkach, gdzie 100% właścicielem jest miasto, 

powinno się z kolei wywiesić odpowiednie informacje w tym zakresie na tablicach 

ogłoszeń Po zimie miasto jest bardzo brudne i sprawa ta powinna być nagłośniona też 

w mediach lokalnych przez odpowiednie wydziały Urzędu. 

 

Radna Regina Komorowska: 

1. Pytanie, czy gmina dysponuje działkami inwestycyjnymi w najbliższym sąsiedztwie 

drogi S3, która ma przebiegać przez Kamienną Górę, na których mogłyby rozpocząć 

działalność nowe zakłady produkcyjne? 

 

Radny Zbigniew Nagórny: 

1. Pytanie do radnego J. Chodasewicza o rzetelność artykułu zamieszczonego w Jego 

gazecie, który opisywał procedurę przygotowania projektu uchwały w sprawie 

wygaszenia radnemu mandatu? Zdaniem radnego znajduje się w nim wiele przekłamań 

i oczekuje od J. Chodasewicza wyjaśnień w tym temacie. 

2. Pytanie, kiedy rozpocznie się sprzątanie dróg po zimie? 

3. Pytanie, kiedy miasto przystąpi do realizacji zadania związanego z budową ścieżek 

rowerowych? 
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4. Pytanie, kiedy miasto przystąpi do prac inwestycyjnych na Zalewie? 

5. Pytanie, na jakim etapie są sprawy związane z przejęciem budynku dworca PKP? 

 

Radny Tomasz Baćko: 

1. Pytanie, czy BM podtrzymuje wolę włączenia Kamiennej Góry w szlak festiwali 

muzyki kameralnej, które odbywają się latem? 

 

Radny Marek Białecki: 

1. Pytanie, czy są jakieś nowe informacje w sprawie przejęcia mostu łączącego 

ul. Spacerową z ul. Papieża Jana Pawła II? 

 

 

Ad. 5. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami 

 

BM przedstawił informację w powyższej sprawie – zał. Nr 2 do protokołu. Następnie BM 

odpowiedział na wnioski i zapytania radnych XXIX Sesji, tj.: 

 

Radnemu M. Białeckiemu: 

- sprawa mostu łączącego ul. Spacerową z ul. Papieża Jana Pawła II – uzupełniliśmy wniosek 

o opłaty sądowe i czekamy na rozstrzygnięcia w tej sprawie. 

 

Radnemu Z. Nagórnemu: 

 - sprawa promesy z Aglomeracji Wałbrzyskiej na remont Centrum Kultury i planu sieci szkół 

w mieście – omawiane były szczegółowo podczas ostatniej Sesji, 

- sprawa zmiany nazw ulic w mieście  w związku z ustawą dekomunizacyjną – uchwały będą 

głosowane podczas obecnej Sesji, 

- sprawa przejęcia dworca PKP - nasze uwagi i zapytania w sprawie propozycji przejęcia 

dworca przedstawiliśmy na piśmie. Czekamy na odpowiedź i propozycję rozpoczęcia rozmów, 

- sprawa modernizacji Zalewu – w roku bieżącym będzie częściowa modernizacja obiektu 

(przetarg już jest rozpisany) i starać się będziemy o środki zewnętrzne na ścieżki wokół Zalewu 

i przebudowę jazu. W roku 2018 powinna nastąpić realizacja tych zadań. 

 

Radnej Celinie Róg: 

- sprawa kosztów związanych z likwidacją gimnazjów – na razie nie są znane koszty i jeśli to 

zostanie oszacowane to radna otrzyma informację; na dzień dzisiejszy miasto nie poniosło 

żadnych kosztów. 

 

Radnemu J. Jaroszowi: 

- sprawa poręczy przy wejściu do Ratusza – zlecony został projekt i przy poprawie warunków 

pogodowych będzie to wykonane; wszystkie prace muszą być w tym przypadku konsultowane 

z konserwatorem zabytków, 

- sprawa miejsc parkingowych dla osób niepełnosprawnych – pisma do przychodni na terenie 

miasta zostały wystosowane, a na wiosnę będziemy starali się ponownie przeanalizować temat 

i rozważyć zwiększenie ilości miejsc dla osób niepełnosprawnych. 

 

Radnej Z. Kolat: 

- sprawa wypoczynku dzieci podczas ferii zimowych – temat już nieaktualny, ale wszystkie 

jednostki kulturalne podległe miastu prowadziły różne formy spędzania czasu wolnego dla 

dzieci. 
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Radnemu J. Chodasewiczowi: 

- sprawa reformy oświaty – uchwała podjęta na poprzedniej Sesji, 

- sprawa odśnieżania w mieście – za odśnieżanie odpowiada Sp. Mieszkaniowa oraz inni 

zarządcy i właściciele budynków; z uwagi na bardzo dużą ilość opadów podczas tej zimy, 

w ocenie BM, zarówno służby miejskie jak i właściciele budynków poradzili sobie z tematem 

całkiem dobrze; w początkowym etapie opadów największy problem był z odśnieżeniem 

parkingów; koszty będą znane i przeanalizowane dopiero po zakończeniu sezonu zimowego, 

- sprawa przetargu na remont Centrum Kultury – temat wyjaśniony podczas XXIX Sesji 

i w dzisiejszym sprawozdaniu z działalności, 

- sprawa PSZOK-u – wszystko, co BM miał do powiedzenia n/t legalnie działającego punktu 

już powiedział; mieszkańcy są za jego utrzymaniem. 

 

Radnej V. Majak: 

- sprawa osób bezdomnych – osoba bezdomna w rozumieniu przepisów ustawy o ochronie praw 

lokatorskich i ewidencji ludności to osoba niezamieszkująca w lokalu mieszkalnym 

i niezameldowana na pobyt stały, jak również osoba zameldowana w lokalu, ale nie 

mieszkająca na w nim z różnych przyczyn; aktualnie w Kamiennej Górze mamy 6 osób 

bezdomnych; troje z nich zostało administracyjnie wymeldowanych i przebywają dorywczo 

u innych lub mieszkają w altanach, ponieważ nie wyraziły zgody na umieszczenie w schronisku; 

kolejne dwie osoby zostały eksmitowane i również nie wyrażają zgody na umieszczenie 

w schronisku; jedna osoba jest bezdomna wskutek konfliktu rodzinnego i także ona nie wyraża 

zgody na umieszczenie w schronisku; wszystkie te osoby złożyły wnioski o przyznanie 

mieszkania z zasobów gminnych; jest jeszcze jedna osoba, która przebywa w domu dla 

bezdomnych w Wałbrzychu, w związku z czym z naszego miasta otrzymuje zasiłek okresowy 

i opłatę pobytu w tym domu; kolejna osoba posiada mieszkanie, ale udostępniła je sąsiadce, 

a sama przebywa w altanie. Wszystkie osoby są monitorowane przez MOPS i w miarę potrzeby 

udzielana jest im pomoc. 

 

 

Ad. 6. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o pracy Rady między Sesjami 

 

Informację w powyższej sprawie przedstawił Wiceprzewodniczący RM Jerzy Basta – zał. 

Nr 3 do protokołu. 

 

 

Ad. 7. Informacja Pełnomocnika Burmistrza Miasta Kamiennej Góry ds. Osób 

Niepełnosprawnych o podjętych działaniach w roku 2016 

 

Informację w powyższej sprawie przedstawił Pełnomocnik Burmistrza Miasta Kamiennej 

Góry ds. Osób Niepełnosprawnych radny Janusz Jarosz – zał. Nr 4 do protokołu. 

 

 

Ad. 8. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli w Miejskim 

Ośrodku Pomocy Społecznej w Kamiennej Górze 

 

Sprawozdanie z powyższej kontroli przedstawiła Danuta Walus Członek Komisji Rewizyjnej 

– zał. Nr 5 do protokołu. 
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Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Rozwoju 

i Modernizacji Infrastruktury Wodociągowo-Kanalizacyjnej w Kamiennej Górze 

w latach 2017-2020 

 

Projekt uchwały z autopoprawką w powyższej sprawie przedstawił Prezes MPWiK Sp. z o.o. 

Jarosław Dyczkowski. 

 

Radny W. Sobiechowski zapytał, czy do tego planu będzie można wprowadzać jakieś zmiany? 

 

Prezes spółki wyjaśnił, że plan zawiera ogólne założenia i będzie można je uzupełniać. 

 

Radny W. Sobiechowski poprosił, aby mieć na uwadze odwodnienie ul. Małej, gdzie od ponad 

20 lat mieszkańcy borykają się z dużym błotem przy każdej deszczowej pogodzie. 

 

Prezes spółki powiedział, że odwodnienie dotyczy wód opadowych, ale jeśli tyko zapadnie 

taka decyzja, to tą sprawą pracownicy się zajmą. Odbyły się już wstępne rozmowy w tym 

temacie z BM i zlecona została spółce analiza tematu po ustąpieniu śniegów.  

 

Radna R. Komorowska zapytała, co z kanalizacją na ul. Wiejskiej? 

 

Prezes spółki odpowiedział, że autopoprawka do projektu uchwały przewiduje wykonanie 

kanalizacji na ul. Wiejskiej. 

 

Radna I. Plata zapytała, czy znany jest konkretny termin, w którym wykonywane będą parce 

na ul. Jedwabnej? 

 

Prezes spółki wyjaśnił, że zadanie jest ujęte w planie i dla bezpieczeństwa nie są określone 

ścisłe terminy. Czasami pojawiają się nieplanowane awarie i trzeba je wykonywać w pierwszej 

kolejności, a zatem spółka nie może zablokować się sztywnymi terminami, których później nie 

dochowa. 

 

Radny J. Chodasewicz zapytał, jakie środki finansowe trzeba zabezpieczyć na realizację 

założeń planu? 

 

Prezes spółki odpowiedział, że na 2017 r. zaplanowano 1.200.010 zł. 

 

Radny J. Chodasewicz zapytał, czy znany jest łączny koszt wszystkich zadań ujętych w planie 

i czy pokryte one zostaną z dochodów własnych, czy kredytów? 

 

Prezes spółki powiedział, ze łączny koszt to ok. 3 mln zł i planuje się, aby większość zadań 

została wykonana w ramach środków własnych. W ostateczności, kiedy spółka nie będzie 

w stanie zabezpieczyć finansowo inwestycji, zaciągnięty zostanie kredyt. 

 

Radny J. Chodasewicz wyraził zdanie, że plan jest bardzo ogólny i jest tylko konkretnie 

wymienionych sześć miejsc, w których będą prowadzone inwestycje. Jego zdaniem plan 

powinien zostać uściślony i przy każdym zadaniu wskazane powinny być konkretne miejsca 

przebiegu prac. 

 

Prezes spółki wyjaśnił, że uściślanie danych o miejsca jest dość niebezpieczne, z uwagi na 

pojawiające się awarie, a także nieplanowane inwestycje.  
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Radny J. Chodasewicz ponownie stwierdził, że to co otrzymali radni jest raczej prognozą 

wydatków niż jakimś harmonogramem, czy planem. Przecież można przewidzieć, gdzie należy 

wymienić np. rury i konkretnie te miejsca ująć w planie.  

 

Prezes spółki powiedział, że potrzeby są znacznie większe niż możliwości finansowe i zapytał 

radnego, które Jego zdaniem np. przyłącza są  konieczne do wykonania w pierwszej kolejności? 

Wystarczy, że będzie awaria w jednym miejscu i koniecznym może okazać się wymiana 1 km 

rur przyłączeniowych. Dla przykładu podczas remontu ul. Księcia Bolka I pojawiło się 

12 awarii i nie opłacało się tego naprawiać, tylko trzeba było zrobić nową sieć, co wstępnie nie 

było planowane. 

 

Radny W. Sobiechowski wyrazi zdanie, że pomimo tego, że miejsca w harmonogramie nie są 

dokładnie określone, to jednak opisy wskazują na to go, gdzie inwestycja będzie prowadzona. 

Może w dwóch (z 11 punktów) można było uszczegółowić zapisy. 

 

Prezes spółki stwierdził, że jeśli w harmonogramie zostałyby zapisane szczegółowe lokalizacje 

np. przyłączy, to mogłoby się okazać, że plan trzeba by było zmieniać co miesiąc, na skutek 

nieprzewidzianych prac. Spółka musi być elastyczna w tej kwestii, bo najważniejsze jest, 

aby mieszkańcy mieli zapewnioną wodę całą dobę i jeśli wystąpi nagła awaria sieci, to nie 

można zwlekać ani chwili z jej naprawą. 

 

Radna C. Róg przypomniała, że często trzeba też zmieniać plany w związku z otrzymaniem 

środków zewnętrznych np. na remont jakiejś drogi i związaną z tym koniecznością wymiany 

w tym miejscu sieci wodociągowej. Nie zawsze można to przewidzieć i stąd szczegółowe 

zapisy w planie mogą zablokować pewne zadania. 

 

Prezes spółki dodał, że mowa nie tylko o drogach miejskich, ale również powiatowych i tak 

np. nie jest ujęty na chwilę obecną w planie remont sieci w Al. Wojska Polskiego, ale Starostwo 

Powiatowe pozyskało środki na remont tej ulicy i koniecznym będzie zrobienie tam i nowej 

sieci i nowych przyłączy. 

 

Radny J. Chodasewicz zaproponował, aby w przyszłych planach uściślić co się da i zostawić 

sobie rezerwę na nieplanowane awarie i wymiany sieci. Na chwilę obecną wygląda to tak, 

że radni będą głosowali bardzo ogóle założenia, które i tak zostaną zrealizowane wg decyzji 

Prezesa spółki. Po co, w takim przypadku, radni w ogóle się tym zajmują? 

 

Prezes spółki wyraził zrozumienie dla wątpliwości radnego, ale ponownie podkreślił, że cały 

czas remontowana jest stara sieć i dlatego trudno przewidzieć jaki będzie zakres prac. 

W przyszłości, kiedy ta sieć będzie już w większości nowa, łatwiej będzie konkretyzować 

pewne założenia. 

 

Nikt więcej nie zgłosił uwag ani zapytań do projektu uchwały w związku z czym 

Przewodniczący RM zarządził głosowanie, w wyniku którego RM Kamienna Góra przy 

19 głosach „za”, 1 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” podjęła Uchwałę Nr XXXI/199/17 

w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Infrastruktury 

Wodociągowo-Kanalizacyjnej w Kamiennej Górze w latach 2017-2020 – zał. Nr 6 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący RM ogłosił 10 min. przerwy. 
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Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

(dz. nr 233, obr. nr 7) 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Kierownik Wydziału Mienia Andrzej 

Wolny. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, 

w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra przy 17 głosach 

„za”, 0 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się” (radny J. Chodasewicz nie brał udziału 

w głosowaniu) podjęła Uchwałę Nr XXXI/200/17 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości – zał. Nr 7 do protokołu. 

 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

(dz. nr 791/16-19, obr. nr 6) 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Kierownik Wydziału Mienia Andrzej 

Wolny. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, 

w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie, 

tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXXI/201/17 w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie nieruchomości – zał. Nr 8 do protokołu. 

 

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

(dz. nr 351/9-10, obr. nr 6) 
 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Kierownik Wydziału Mienia Andrzej 

Wolny. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, 

w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie, 

tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXXI/202/17 w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie nieruchomości – zał. Nr 9 do protokołu. 

 

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

(dz. nr 16, obr. nr 3) 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Kierownik Wydziału Mienia Andrzej 

Wolny. 
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Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, 

w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie, 

tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXXI/203/17 w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie nieruchomości – zał. Nr 10 do protokołu. 

 

 

Ad. 14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad wynajmu garaży 

stanowiących własność Gminy Miejskiej w Kamiennej Górze 

 

Projekt uchwały z autopoprawką w powyższej sprawie przedstawił Kierownik Wydziału 

Mienia Andrzej Wolny. 

 

Radna C. Róg poprosiła o wyjaśnienie, czy użytkownicy prywatnych garaży będą mogli 

wynająć garaż stanowiący własność Gminy? Zapytała również skąd wynika wzrost cen za 

wynajem garaży, które naliczane są dotychczasowym najemcom i zmiana warunków 

przeprowadzania remontów – dotychczas najemca pokrywał koszty remontu po połowie ze 

Sp. Mieszkaniową, a obecnie ma je pokryć w 100%? 

 

Kierownik Wydziału wyjaśnił, że nowe umowy są zawierane na podstawie Uchwały z 2011 r. 

i zgodnie ze stawkami w niej zawartymi. Umowy nie zawierają również zapisów o ulgach przy 

remontach. 

 

Radny W. Sobiechowski dodał, że do 2011 r. obowiązywały niższe ceny, zgodnie z którymi 

najemcy płacili za garaż. W 2011 r. nie zostało im to zmienione i obecne umowy dopiero 

regulują te różnice. Zgodnie z nowymi umowami całkowity koszt remontu pokryje też najemca. 

 

Kierownik Wydziału powiedział, że ideą zmiany uchwały jest przede wszystkim ograniczenie 

możliwości wynajmu od gminy garaży tylko do jednego. 

 

Radny W. Sobiechowski stwierdził, że częstą praktyką był podnajem garażu wynajmowanego 

z gminy, co jest niezgodne z prawem i dzisiejsza zmiana ma temu zapobiec. Nie jest z kolei nic 

złego w tym, że jeśli ktoś ma prywatny garaż, a posiada dwa auta (co udokumentuje), to 

wynajmie z miasta jeszcze jeden. 

 

Radny J. Chodasewicz zapytał, dlaczego w ogóle chce się ograniczyć mieszkańcom 

możliwość wynajmu większej ilości garaży? Skoro ktoś ma pieniądze i większą ilość 

samochodów, to dlaczego nie może przystąpić do przetargu i płacić za tyle garaży ile chce? 

Zdaniem radnego nie powinno się ograniczać mieszkańcom ich praw i sprzeczne z zasadą 

wolności jest to, że jeśli ktoś nie ma samochodu to nie może wynająć od gminy garażu, co 

przewiduje proponowana zmian. 

 

Kierownik Wydziału wyjaśnił, że uchwała nie zabrania danemu mieszkańcowi nabycia ilu 

tylko zechce garaży w obrocie prywatnym, a jedynie reguluje wynajem od gminy i ogranicza 

to do jednego garażu. 

 

Radny J. Chodasewicz w dalszym ciągu nie zgadzał się z tą zasadą i zapytał, czy zmienione 

zostaną również zasady wynajmu pomieszczeń na działalność usługową i ograniczone do 

jednego lokalu? 
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Kierownik Wydziału zaprzeczył temu pytaniu. 

 

Radna Z. Kolat zapytała, czy zgodnie z proponowaną zmianą osoby  nie będące mieszkańcami 

Kamiennej Góry, a prowadzące w mieście działalność gospodarczą, będą mogły również 

wstąpić w umowę najmu garażu od gminy? 

 

Kierownik Wydziału potwierdził, że przedsiębiorcy spoza Kamiennej Góry, a prowadzący na 

jej terenie działalność, będą mogli wynająć od gminy garaż. 

 

Radny Z. Nagórny zapytał, czy możliwym jest i na jakiej podstawie, aby przetarg na wynajem 

danego garażu został ograniczony tylko dla mieszkańców bloku przyległego do garażu? 

 

Kierownik Wydziału powiedział, że przy zbyciu BM ma prawo ograniczyć przetarg do pewnej 

grupy osób, ale w przypadku najmu do tej pory taka praktyka nie była stosowana. 

 

Radny W. Sobiechowski powiedział, że pamięta sytuacje ograniczonych przetargów na lokal 

w danym budynku do mieszkańców tego budynku, ale pierwszy raz słyszy, żeby miało to 

miejsce w przypadku garaży. BM raczej tego nie stosował i radny ma nadzieję, że stosować 

tego nie będzie. 

 

Nikt więcej nie zgłosił uwag ani zapytań do projektu uchwały w związku z czym 

Przewodniczący RM zarządził głosowanie, w wyniku którego RM Kamienna Góra przy 

17 głosach „za”, 1 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się” podjęła Uchwałę Nr XXXI/204/17 

zmieniającą uchwałę w sprawie zasad wynajmu garaży stanowiących własność Gminy 

Miejskiej w Kamiennej Górze – zał. Nr 11 do protokołu. 

 

 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Małgorzaty Fornalskiej 

w Kamiennej Górze 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Sekretarz Miasta Arkadiusz Wileński. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, 

w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie, 

tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXXI/205/17 w sprawie zmiany nazwy ulicy 

Małgorzaty Fornalskiej w Kamiennej Górze – zał. Nr 12 do protokołu. 

 

 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Hanki Sawickiej w Kamiennej 

Górze 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Sekretarz Miasta Arkadiusz Wileński. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, 

w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 
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Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra przy 19 głosach 

„za”, 1 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” podjęła Uchwałę Nr XXXI/206/17 w sprawie 

zmiany nazwy ulicy Hanki Sawickiej w Kamiennej Górze – zał. Nr 13 do protokołu. 

 

 

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy E. i J. Rosenbergów w Kamiennej 

Górze 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Sekretarz Miasta Arkadiusz Wileński. 

 

Radny J. Chodasewicz wyraził zdanie, że proponowana nazwa (ul. Licealna) jest 

nieporozumieniem, gdyż taki tok nadawania nazw może doprowadzić do tego, że w Kamiennej 

Górze jedna z ulic będzie się nazywała ul. PSZOK-u, a inna ul. Policyjną. Radny zaapelował 

o powstrzymanie się od podejmowania w dniu dzisiejszym tej uchwały i wspólne zastanowienie 

się na tym, czy nie nadać jej nazwy, która uhonoruje wybitnego Polaka, albo mieszkańca 

Kamiennej Góry. 

 

Przewodniczący RM powiedział, że podczas konsultowania nowych nazw ulic ze strony 

radnego nie padały żadne propozycje. 

 

Radny J. Bruździak nie zgodził się z argumentacją radnego J. Chodasewicza i wskazał, 

że mówienie o „nieporozumieniu” stwarza pozoru zasadności, bo poza tym słowem radny nie 

wykazał żadnego merytorycznego argumentu przemawiającego za niewłaściwym doborem 

nazwy ul. Licealna. Przywoływanie przy tym Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych jest zupełnie nie na miejscu w zestawieniu z instytucją, która posiada 72-letnią 

historię. Zdaniem radnego propozycja nazwy jest bardzo dobrym pomysłem, gdyż honoruje 

długoletnie funkcjonowanie szkoły średniej, której absolwentami są osoby rozsiane nie tylko 

po Polsce, ale i całym świecie. Ważne są również wyniki ankiety, gdyż w przypadku tej 

propozycji mieszkańcy najbardziej jednoznacznie opowiedzieli się za nazwą ul. Licealna 

i dyskusja w tym temacie jest nastawiona jedynie na polemikę bez merytorycznych argumentów 

ze strony J. Chodasewicza. 

 

Radny Z. Nagórny powiedział, że w chwili obecnej RM jest na etapie realizacji porządku 

obrad, a nie jego zatwierdzania i teraz radni wyrażą swoje zdanie w głosowaniu nad treścią 

projektu uchwały. Zdaniem radnego należy uszanować wolę mieszkańców, którzy w ankiecie 

poparli taką propozycję. 

 

Radna V. Majak wyraziła zdanie, że nazwy ulic powinny być jak najbardziej neutralne, 

aby przy zawirowaniach politycznych nadane nazwy nie były podważane i sugerowane do 

kolejnych zmian. Radna również opowiada się za uszanowaniem woli mieszkańców, 

którzy wyrazili swoje poparcie dla proponowanych nazw ulic. 

 

Radny J. Chodasewicz stwierdził, że cieszy się z „przebudzenia” radnego J. Bruździaka, 

ale nie powinien On banalizować Jego wypowiedzi w temacie, do którego podszedł poważnie.  

 

Radna V. Majak zaapelowała do Przewodniczącego RM o niedopuszczanie do takich 

prywatnych wycieczek, w wyniku czego Przewodniczący RM odebrał radnemu 

J. Chodasewiczowi głos. 

 

Radny M. Białecki zapytał ilu mieszkańców opowiedziało się za nazwą ul. Licealna? 
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Sekretarz Miasta odpowiedział, że na 231 oddanych głosów 220 stanowiło poparcie dla tej 

nazwy. 

 

Radny M. Białecki zapytał, czy obliczone jest ilu mieszkańców tylko tej ulicy opowiedziało 

się za tą nazwą? 

 

Sekretarz Miasta wyjaśnił, że takie dane nie są znane, ponieważ ankieta była skierowana do 

wszystkich mieszkańców, a nie tyko tych, którzy zamieszkują na ulicach, których nazwy muszą 

być zmienione. Dodał, że w Kamiennej Górze jest np. ul. Cegielniana, a cegielni już nie ma. 

 

Radna C. Róg wyraziła zdanie, że problem byłby w przypadku nazwy ul. Gimnazjalna, 

gdyż za dwa lata gimnazja będą zlikwidowane. Licea zostają, więc nie ma problemu z tą nazwą. 

 

Głos chciał zabrać mieszkaniec obecny na Sesji, ale Przewodniczący RM poinformował Go 

o konieczności wcześniejszego zgłaszania takiego zamiaru na 3 dni przed Sesją, o czym mówią 

zapisy Statutu Gminy. 

 

Nikt więcej nie zgłosił uwag ani zapytań do projektu uchwały w związku z czym 

Przewodniczący RM zarządził głosowanie, w wyniku którego RM Kamienna Góra przy 

19 głosach „za”, 1 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” podjęła Uchwałę Nr XXXI/207/17 

w sprawie zmiany nazwy ulicy E. i J. Rosenbergów w Kamiennej Górze – zał. Nr 14 do 

protokołu. 

 

 

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Armii Ludowej w Kamiennej 

Górze 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Sekretarz Miasta Arkadiusz Wileński. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, 

w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra przy 19 głosach 

„za”, 1 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” podjęła Uchwałę Nr XXXI/208/17 w sprawie 

zmiany nazwy ulicy Armii Ludowej w Kamiennej Górze – zał. Nr 15 do protokołu. 

 

 

Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Janka Krasickiego w Kamiennej 

Górze 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Sekretarz Miasta Arkadiusz Wileński. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, 

w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie, 

tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXXI/209/17 w sprawie zmiany nazwy ulicy 

Janka Krasickiego w Kamiennej Górze – zał. Nr 16 do protokołu. 
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Ad. 20. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Miejskiej Kamienna Góra 

 

Projekt uchwały z autopoprawką w powyższej sprawie przedstawiła Skarbnik Miasta Iwona 

Pazgan. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, 

w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra przy 19 głosach 

„za”, 1 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” podjęła Uchwałę Nr XXXI/210/17 zmieniającą 

uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miejskiej Kamienna 

Góra – zał. Nr 17 do protokołu. 

 

 

Ad. 21. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2017 

rok 

 

Projekt uchwały z autopoprawką w powyższej sprawie przedstawiła Skarbnik Miasta Iwona 

Pazgan. 

 

Radny J. Chodasewicz zapytał, czy podjęcie tej uchwały oznacza, że w roku bieżącym nie 

będzie przeprowadzona termomodernizacja budynku Centrum Kultury? 

 

Skarbnik Miasta powiedziała, że sprawę szczegółowo wyjaśniała na Komisjach i że zmiana 

w budżecie powiązana jest ze zmianą w wpf; Wynika to z tego, że przesunięte zostały 

harmonogramy robót w zakresie części zadań dotyczących termomodernizacji budynku CK, co 

oznacza, że wydłużony został termin realizacji zadania do 2018 r. i dlatego przesuwane są 

harmonogramy wykonania. 

 

Radny J. Chodasewicz zapytał, skąd się zatem wzięła kwota ponad 178 tys. zł? 

 

Skarbnik Miasta wyjaśniła, że pozycja ta związana jest z § 1 i 2 projektu uchwały, gdzie 

zmniejszany jest plan dochodów i wydatków realizowanych z dotacji, która fizycznie wpłynie 

w 2018 r. w związku z przesunięciem terminu realizacji zadania. Jest to wkład własny gminy 

zabezpieczony w budżecie na ten rok do realizacji tej części zadania, która zostaje przesunięta 

w czasie i dlatego możemy go teraz wykorzystać na inny cel. 

 

Nikt więcej nie zgłosił uwag ani zapytań do projektu uchwały w związku z czym 

Przewodniczący RM zarządził głosowanie, w wyniku którego RM Kamienna Góra 

jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXXI/211/17 

w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2017 rok – zał. Nr 18 do protokołu. 

 

 

Ad. 22. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie 

określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Przewodniczący RM. 
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Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, 

w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie, 

tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXXI/212/17 w sprawie ogłoszenia tekstu 

jednolitego uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 

podatkowych – zał. Nr 19 do protokołu. 

 

Przewodniczący RM ogłosił 10 min. przerwy. 

 

 

Ad. 23. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego: 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w powyższej sprawie przedstawił Przewodniczący RM. 

Odczytał również pismo Wojewody Dolnośląskiego z dnia 15 lutego 2017 r. (podpisane 

z upoważnienia przez Małgorzatę Hasiewicz Dyrektora Wydziału Nadzoru i Kontroli) – zał. 

Nr 20 do protokołu. 

 

a) złożenie wyjaśnień przez radnego 

 

Radny J. Chodasewicz złożył wyjaśnienia dotyczące treści projektu uchwały – zał. Nr 21 do 

protokołu. 

 

b) głosowanie w sprawie projektu uchwały 

 

Radny A. Jasiński odniósł się do przykładów podanych w wystąpieniu przez J. Chodasewicza 

i oświadczył, że jako tłumacz przysięgły języka niemieckiego nigdy nie wystawił żadnej 

faktury dla Ratusza i nigdy nie pobrał z miejskich pieniędzy żadnego honorarium. 

 

Radny M. Białecki poprosił, aby radny J. Chodasewicz konkretnie wskazał radnych, o których 

wspomniał w swoim wystąpieniu, a nie mówił ogólnikowo i stawiał niepoparte niczym zarzuty. 

 

Skarbnik Miasta I. Pazgan również odniosła się do wystąpienia radnego i podkreśliła, 

że coroczne opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej i zobowiązania wymagalne są 

przedkładane Radzie Miasta i odczytywane podczas Sesji. Nie można zatem wskazywać, że są 

to jakieś utajone dane i skrywane tematy. Gdyby zobowiązania wymagalne, które występują na 

koniec okresów rozliczeniowych stanowiły naruszenie, czy złamanie prawa to RIO nie 

wydałaby pozytywnej opinii do absolutorium dla Burmistrza. Za każdym razem opinia do 

wykonania budżetu (za lata, które wskazał radny) była pozytywna, pomimo zobowiązań, 

które występowały i były wykazywane w sprawozdaniu. Zdaniem Skarbnik Miasta, 

wystąpienie pokontrolne RIO z kompleksowej kontroli przeprowadzone w Ratuszu w roku 

ubiegłym, które prezentował przed chwilą radny, było przedstawione przez J. Chodasewicza 

wybiórczo i nie obejmowało m.in. zapisów z wyjaśnień pracowników urzędu. W zakresie 

wymienionych zobowiązań jest zdanie, które mówi o tym, że gmina nie zapłaciła odsetek 

pomimo tego, że zobowiązania zostały uregulowane po terminach wynikających z faktur, 

czy umów. Wynika to z tego, że każdorazowo terminy są negocjowane z wykonawcami 

i przesuwane za obopólną zgodą. Wskazała również, że gdyby podczas kontroli stwierdzone 

zostało przestępstwo to Kolegium RIO skierowałoby wniosek o jego popełnieniem do 

Prokuratury, a jeśli byłoby naruszenie dyscypliny finansów publicznych to do Komisji 

Orzekającej w sprawie Naruszenia Dyscypliny Finansów Publicznych. Były to jedynie 
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uchybienia i kontrola zakończyła się wystąpieniem pokontrolnym i wydaniem zaleceń, 

które należy wdrożyć w pracę. 

 

Burmistrz Miasta wskazał, że z wystąpienia radnego J. Chodasewicz wynika, jakoby obecny 

punkt porządku obrad był poświęcony nie wygaszeniu Jego mandatu, a odwołaniu Burmistrza. 

Radny stara się wszystkim wmówić, że jest największym wrogiem Burmistrza i w świetle Jego 

wypowiedzi, to Burmistrz jest winien temu, że trwa rozmowa nad wygaszeniem Jego mandatu. 

BM podkreślił, że współpracuje z radnym już ponad pół kadencji i do jej końca z pewnością by 

wytrzymał, w związku z czym radny nie powinien przeceniać swojej ważności i wskazywać na 

to, że Burmistrzowi zależy na usunięciu Go z Rady. J. Chodasewicz twierdzi, że to wina 

Burmistrza, że miasto dawało ogłoszenia do RTI, a On z pewnością bronił się rękami i nogami, 

aby ich nie brać. W artykule, w swojej gazecie, pokazał nawet jedno ze zleceń podpisane przez 

Burmistrza i zapytał, czy to Burmistrz namawiał Go do złamania prawa. Wynika z tego, 

że jednak radny zdaje sobie sprawę, że prawo złamał, a podkreślić jeszcze należy, że radny 

wielokrotnie, i na łamach gazety i Sesjach, wytykał przekazywanie miejskich środków do 

innych mediów, twierdząc, że w Jego gazecie też mogą być drukowane ogłoszenia. BM nawet 

podczas Sesji mówił, że radny nie może korzystać z miejskich środków, ale J. Chodasewicz się 

z tym nie zgadzał. BM podkreślił, że do radnego należało pilnowanie tego, żeby nie naruszyć 

prawa, a nie do Ratusza. Tylko z lenistwa radnego ta sprawa jest dzisiaj przedmiotem obrad 

i to On stawia dzisiaj radnych w niekomfortowej sytuacji i zmusza ich do podjęcia takiej decyzji. 

 

Radny J. Chodasewicz powrócił do wypowiedzi Skarbnik Miasta i powiedział, że nie można 

mówić o braku odsetek dla miasta, skoro radny przytoczył prawie 30 tys. zł, które miasto 

musiało zapłacić z tytułu zwłoki w płatnościach. Następnie przytoczył zapisy z opinii RIO 

z 2016 r. z których wynika, że wydatki publiczne powinny być wykonywane w wysokości 

i terminach wynikających z wcześniej zaciągniętych zobowiązań. Skład Orzekający RIO 

zwrócił w niej uwagę, że zgodnie z przepisami naruszeniem dyscypliny finansów publicznych 

jest niewykonanie w terminie zobowiązania jednostki sektora finansów publicznych. RIO 

wskazuje na niebezpieczeństwo tak wysokich zobowiązań, a radni grzecznie głosują kolejne 

rzeczy. Burmistrz mówi o radnym, że jest leniwy i łasy, bo wziął 2 tys. zł na publikację ogłoszeń, 

podczas gdy Burmistrz „przewalił” dużo więcej miejskich pieniędzy za nieterminowe płatności. 

Zdaniem radnego Burmistrz kieruje miasto w kierunku przepaści, nie potrafi nim zarządzać 

i nie ma na nie koncepcji. 

 

Przewodniczący RM poprosił, aby radny skoncentrował się na temacie projektu uchwały, 

a nie oskarżał innych. 

 

Głos zabrał mieszkaniec Kamiennej Góry Jerzy Zapolski, który złożył wniosek o możliwość 

wypowiedzenia się w tym punkcie podczas obrad. Wniosek stanowi zał. Nr 22 do protokołu, 

a treść wystąpienia zał. Nr 23 do protokołu. 

 

Radny B. Wągrowski przypomniał, że ledwo J. Chodasewicz został radnym (1.12.2014 r. – 

ślubowanie), a już za chwilę wystawił na Gminę Miejską pierwszą fakturę (23.12.2014 r.) 

i gdyby radni o tym wiedzieli, to już wówczas powinien stracić mandat. Radni z kolei 

dowiedzieli się o tym na grudniowej Sesji, kiedy to Burmistrz odpowiedział na wniosek samego 

J. Chodasewicza o wydatki na media. Od pół roku domagał się On od Burmistrza informacji 

ile wydaje się z miejskich pieniędzy na inne media, niż jego gazeta, a okazało się, że to On 

łamie prawo i działa na mieniu gminnym, będąc radnym tego miasta. Po powzięciu tej 

informacji Komisja Regulaminowa, zgodnie z planem, wszczęła procedurę wyjaśniającą w tej 

sprawie i J. Chodasewicz nie powinien dzisiaj oskarżać wszystkich, poza sobą, o tę sytuację. 
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Nie można tutaj mówić o żadnej polityce, bo cała sprawa jest tylko i wyłącznie winą radnego 

J. Chodasewicza. 

 

Radny M. Białecki stwierdził, że wszystko w tym temacie zostało już powiedziane i złożył 

wniosek o zamknięcie dyskusji. 

 

Radny J. Chodasewicz powiedział, że skoro Komisja Regulaminowa tak skrupulatnie 

wypełniła przepisy prawa w tym wypadku, to teraz ta komisja ma 30 dni, aby złożyć doniesienie 

na Burmistrza w zakresie uchybień, które radny przedstawił w sowim wystąpieniu. Z kolei o 

tym, czy J. Chodasewicz złamał prawo, wypowie się ostatecznie sąd i B. Wągrowski nie 

powinien tego przedwcześnie przesądzać. 

 

Radny B. Wągrowski powiedział, że jest dorosłą osobą i J. Chodasewicz nie będzie mu mówił, 

co ma robić. Cały czas zgrywa najmądrzejszego, a zapomina o tym, że popełnił przestępstwo 

i radni dzisiaj o tym muszą dyskutować. 

 

Radna C. Róg powiedziała, że obecna dyskusja zeszła na zupełnie inne tory niż meritum 

sprawy, bo nieważna nagle się staje sfera prawna, a grać pierwsze skrzypce zaczynają emocje 

i wzajemne oskarżanie się o różne rzeczy. Radny J. Chodasewicz nie powinien obrażać innych 

radnych, co miało miejsce również podczas obecnej Sesji, ponieważ wiele tym traci i nawet 

wskutek tego dla niektórych przestają być ważne merytoryczne fakty. W wielu sprawach radny 

ma rację i nikt nie zarzuca Mu niedbania o interesy miasta, ale sposób w jaki to prezentuje nie 

odpowiada radnym. 

 

Radna V. Majak przyznała rację, że to sąd oceni, czy radny złamał prawo, czy nie i w tej 

kwestii dyskusja nie powinna być dalej ciągnięta. Wskazała następnie, że zgodnie z przepisami 

prawa mieniem są takie prawa majątkowe, których wartość może być wyrażona w pieniądzu 

i nie do końca te przepisy są zawsze dobre, bo np. jeżeli przedsiębiorca wykupuje obligacje 

komunalne, to wspiera budżet gminy, ale tym samym działa na jego mieniu i jeśli jest radnym, 

to łamie przepisy prawa. Podobna sytuacja ma miejsce w przypadku partnerstwa publiczno-

prawnego, bo np. przedsiębiorca w dobrej mierze chce wesprzeć działalność samorządu, 

ale naraża się tym na zakaz łączenia funkcji z działaniem na mieniu. Ten ułomny prawnie 

przepis zamyka drogę wielu wartościowym osobom, które mogłyby zdziałać wiele 

wartościowego na rzecz samorządu. Zwróciła się następnie do radnego J. Chodasewicza 

i retorycznie zapytała, czy oby na pewno atak jest najlepszą formą obrony? 

 

Przewodniczący RM poddał pod głosowanie wniosek radnego M. Białeckiego o zamknięcie 

dyskusji, w wyniku którego RM przy 11 głosach „za”, 7 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się” 

zdecydowała o zamknięciu dyskusji w tym temacie. 

 

Przewodniczący RM zapytał Mecenasa o opinię n/t tego, czy radny J. Chodasewicz może brać 

udział w głosowaniu nad projektem uchwały, który przewiduje wygaszenie jego mandatu? 

 

Mecenas powiedział, że sprawę tą reguluje zapis art. 25a ustawy o samorządzie gminnym, 

zgodnie z którym radny nie może brać udziału w głosowaniu dotyczącym własnego interesu 

prawnego. W sprawie tej wypowiadał się Naczelny Sąd Administracyjny m.in. w wyroku z dnia 

3 marca 2008 r. sygn. II OSK 1844/07, z uzasadnienia którego wynika, że radny, co do którego 

rada gminy zamierza podjąć uchwałę w przedmiocie wygaśnięcia jego mandatu, ma prawo 

czynni uczestniczyć w Sesji rady i zabierać w jej trakcie głos, ale jest on wyłączony od udziału 

w głosowaniu w sprawie wygaśnięcia jego mandatu. Taki pogląd zaprezentował również NSA 
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w wyroku z dnia 29 grudnia 2005 r. sygn.. II OSK 507/05, z uzasadnienia którego wynika, 

że wzięcie przez radnego udziału w głosowaniu związanym przedmiotowo z jego mandatem 

narusza art. 25a ustawy o samorządzie gminnym, dotyczy bowiem interesu prawnego tego 

radnego. W sprawie tej jest również wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

w Poznaniu z 11 czerwca 2013 r. sygn.. II SA/Po 341/13, z uzasadnienia którego wynika, 

że przepis art. 25a ustawy o samorządzie gminnym zakazuje udziału w pracach rady 

i głosowaniu każdego radnego, którego interesu prawnego ono dotyczy, co oznacza, że nie ma 

znaczenia dla oceny spełnienia hipotezy tego przepisu kwestia ewentualnego naruszenia owego 

interesu, gdyż wystarczającym jest to, że przedmiot głosowania go dotyczy. Powyższe 

orzeczenia dotyczą typowo uchwał w sprawie wygaśnięcia mandatów radnych i posiłkując się 

nimi należy ocenić, że głosowanie nad przedmiotową uchwałą dotyczy interesu prawnego 

radnego J. Chodasewicza i nie powinien on brać udziału w głosowaniu. Jest to oczywiście 

decyzja samego radnego, ponieważ nie można Go zmusić do tego, aby głosu nie oddał. 

 

Radny Z. Nagórny stwierdził, że cała dyskusja nie powinna była przebiegać w klimacie 

wzajemnych oskarżeń i radni powinni głosować zgodne z własnymi przekonaniami. 

 

W wyniku głosowania RM Kamienna Góra przy 10 głosach „za”, 6 „przeciw” i 3 

„wstrzymujących się” (radny J. Chodasewicz nie brał udziału w głosowaniu) podjęła Uchwałę 

Nr XXXI/213/17 w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego – zał. Nr 24 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący RM poprosił radnego J. Chodasewicza, aby po zamknięciu Obrad podszedł 

do stołu prezydialnego, ale radny J. Chodasewicz odmówił, stwierdzając, że właśnie opuszcza 

posiedzenie RM. Przewodniczący RM poinformował, że w takim razie jutro postaramy się 

doręczyć radnemu uchwałę, w celu rozpoczęcia przez Niego procedury odwoławczej. 

 

 

Ad. 24. Sprawy różne 

 

Radny Z. Nagórny poprosił radnego J. Chodasewicza o wyjaśnienia, o które prosił w punkcie 

„Wnioski i zapytania”. 

 

Radny J. Chodasewicz powiedział, że jeśli radny Z. Nagórny przeprosi za wszystkie dziury 

w mieście, to On przeprosi za swoje błędy. 

 

Radny Z. Nagórny powiedział, że czuje się obrażony przez radnego J. Chodasewicza 

i oczekuje przeprosin. 

 

Radny J. Chodasewicz zasugerował, aby radny Z. Nagórny wykorzystał w tym zakresie drogę 

prawną i napisał swoje uwagi na adres redakcji gazety. 

 

Ad. 25. Zamknięcie Sesji 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął XXXI Sesję Rady Miasta 

Kamienna Góra w dniu 28 lutego 2017 r. 

 

Protokołowała: 

Katarzyna Poręba – Plasło     Przewodniczący Rady 

/-/ Henryk Różański 


